
 

ACTA REUNIÓ  

DATA: 25/01/2022 

HORA: 12:00h-14:00h  

LLOC: Casal de Peguera (presencial) 

 

ASSISTENTS 

Empar Santacreu Cap de Servei d’Intervenció Social i Gent Gran 

Gloria Cárcamo Tècnica de prevenció d’addiccions 

Mònica Gelabert 
Coordinadora de la Mesa de prevenció de Violències 

Masclistes 

Raquel Piñero TISOC IES Calvià 

Ángeles de Llano Coordinadora de l’Escoleta infantil Es Picarol 

Vicenç Marí Martínez Director del CEIP Xaloc 

Isabel Roca Bibliotecària de la Biblioteca de Peguera 

Margalida Llabrès Dinamitzadora del Servei de Joventut 

Marta Font 
Educadora Social del Servei Comunitari de Prevenció 

Socioeducativa 

Saioa Mota 
Educadora Social del Servei Comunitari de Prevenció 

Socioeducativa 

 

ABSENTS 

Olga Granados Regidora de la zona de Peguera 

Susana Sánchez Dinamitzadora zona de Peguera i Cala Fornells 



 

José Barajas Guàrdia Civil 

Alonso Rodríguez Policia tutor de la zona de Peguera 

Antonio Rodríguez Oficial PL 

Natasha Presidenta de l’AMIPA 

Rocío Casado Pediatra d’Atenció Primària de Calvià 

Manuel Martínez Palomo Tinent Guàrdia Civil 

Jose Maria Massip Tècnic d'Esports - Institut Calvianer d'Esports 

Laura Jiménez Tutora responsable del CREC 

Laura Xamena Técnica de projectes Servei Joventut  

Laura Hidalgo Educadora Social de la zona de Peguera 

Samanta Fontirroig Dinamitzadora del Casal de Peguera  

 

DESENVOLUPAMENT I ACORDS DE LA REUNIÓ: 

1. Aprovació de l’acta anterior de la reunió del 19 d’octubre de 2021.  

2. Recordar els reptes que es van prioritzar i recordar com es va fer.  

Es recorda la feina realitzada a la reunió de dia 19 d’octubre on els i les professionals 

vam prioritzar els reptes per on es considerava que era més important començar a fer 

feina des del projecte comunitari de Peguera i a continuació es va veure quina era la 

viabilitat per part de cadascun dels departaments per dur a terme aquest reptes.  

 

Els reptes més votats van ser: 

1. Dinamitzar i augmentar l’oferta d’activitats adaptades a les diferents 
edats en l’àmbit no formal (34 punts). 

2. Millorar els canals de comunicació i difusió de les activitats i recursos 
municipals disponibles (22 punts). 

3. Conscienciar i donar eines a les famílies per acompanyar als infants i 
adolescents en el bon ús de les pantalles (21 punts). 

4. Crear espais de trobada engrescadors per adolescents (20 punts). 

5. Aprofitar espais ja existents a la zona per realitzar activitats i tallers (18 
punts) 



 

6. Incentivar la participació juvenil / Millorar la situació esportiva (crear 
noves instal·lacions i ampliar l’oferta d’activitats perquè hi hagi més 
varietat) (14 punts). 

7. Crear un espai d’oci interior per infants aprofitable tot l’any / Potenciar 
les activitats organitzades de caire familiar (11 punts). 

8. Millorar les infraestructures de la zona / Carril bici (4 punts) 

 
Es recorda els reptes que es va prioritzar i per on es començaria a fer feina: 
 

➢ Prioritzar l’oci saludable d’adolescents, començant amb el repte de dinamitzar i 

augmentar l’oferta d’activitats adaptades a les diferents edats en l’àmbit no 

formal. 

 

A més amb aquest repte es poden abordar el repte: 

• Millorar els canals de comunicació i difusió de les activitats i 

recursos municipals disponibles  

• Aprofitar espais ja existents a la zona per realitzar activitats i 

tallers 

➢ El repte de conscienciar i donar eines a les famílies per acompanyar als infants i 

adolescents en el bon ús de les pantalles, ja que tothom està d’acord en que és 

un dels temes més prioritaris 

 

3. Es realitza una revisió dels acords de la darrera reunió: 

• Creació de 2 comissions: adolescència i bon ús de pantalles: Ja estan en 

funcionament, actualment s’han realitzar una reunió a cadascuna de les comissions.  

• Na Marta havia de xerrar amb ICE ja que hi ha un dels reptes que depèn 

majoritàriament d’ells, ja que és a nivell esportiu: No ha estat possible fins al 

moment poder realitzar aquesta reunió, està pendent posar una data.  

• Es va acordar que es convidaria a l’AMIPA de Xaloc al grup motor: Es va realitzar la 

gestió, però al darrer missatge de la convocatòria del grup motor no van contestar.  

 

4. Explicació de les conclusions de les comissions de feina: S’explica la feina 

realitzada a les diferents comissions.  

 

Comissió Adolescència: 

1) A la reunió es va proposar realitzar una activitat mensual des del departament de 

Joventut als llocs on sabem que hi ha adolescents que són de Peguera: CREC, 

serveis socials, entrenaments, institut, plaça Torà, etc.  

- Actualment tenim l’autorització del Servei de Joventut per poder realitzar 

aquestes accions, el que demanen és una programació amb una antelació de 

4-6 setmanes 

- Des de Serveis Social es va fer la consulta a la cap del departament i també 

va donar l’autorització per poder mediar entre els adolescents i joventut. 

- Des del CREC també s’ha donat l’autorització per poder fer alguna activitats 

als grups que ja tenen però demanen que puguin ser online. 



 

A la reunió també es xerra de que una vegada es realitzin les activitats de Joventut amb 
els diferents serveis que treballen amb adolescents i es demanin els seus interessos, es 
mirarà de plantejar una activitat del Casal que sigui enfocada per adolescents.  

 

Na Marga, dinamitzadora de Joventut comenta que es va xerrar amb en Xavi Vidal per tal 

de canviar el dia del punt de trobada ja que els divendres no hi anaven adolescents i 

també es xerra de la possibilitat de canviar el lloc, ja que el Casal igual no és el lloc més 

adient. Es comenta que es pot mirar l’enquesta que es va al IES Calvià per part de la 

tècnica d’addiccions per veure si tenim informació d’on podria ser el lloc del punt de 

trobada. Na Gloria enviarà a tot el grup motor els resultats extrets de l’enquesta en 

relació a Peguera.   

 

Na Raquel, TISOC del IES Calvià, comenta que s’ha iniciat un grup al IES, conjuntament 

amb na Laura Hidalgo de Serveis Socials i que na Marga de Joventut també hi participa, 

que es reuneixen els dimecres de 14-15h al IES Calvià. En aquest grup es treballen les 

necessitats de l’alumnat, les relacions socials, l’autoestima, etc. Actualment el grup està 

format per 10 alumnes. Es demana quantes persones del grup viuen a la zona de Peguera i 

na Raquel ens informa que actualment 3.  

 

2) Una altre proposta que surt a la reunió es que Joventut pugui anar a final de curs al 
CEIP Xaloc per donar a conèixer el servei de joventut i el punt d’informació que hi 
ha al casal. És considera important que aquesta intervenció es faci als alumnes de 
6è de primària ja que quan acaben l’escola és quan es senten més perduts en quant 
al seu oci.  

Des del CEIP Xaloc és dona l’autorització i s’acorda que na Marga i en Vicenç acordaran 
directament quan es pot fer aquesta intervenció.  

3) També es va plantejar la idea de poder realitzar els tallers d’estiu que realitzem 
des del Servei comunitari de prevenció socioeducativa a la zona de Peguera. Són 
uns tallers que es realitzen la primera quinzena de juliol, 2 dies a la setmana amb 
els alumnes de 6è de primària amb activitats lúdiques però treballant temes com 
ara les xarxes socials, el Consell de l’Adolescència, el bullying, etc. 

Actualment la cap del Servei ha donat l’autorització però estem pendents de l’espai, ja 
que des del Casal encara no poden confirmar la disponibilitat de l’espai ja que estan 
pendents d’una acadèmia de ball. Es mirarà amb ICE una altre opció d’espai. Quan es 
pugui confirmar l’espai, es mirarà de quina manera es pot fer difusió i també la possibilitat 
de que Joventut vagi un dia a donar informació del seu servei.  

4) Finalment a la reunió, s’acorda que na Susana, dinamitzadora de zona, es posarà en 
contacte amb les associacions que actualment estan en marxa (Peguera se mueve i 
Amigos de Peguera i Cala Fornells) perquè coneguin que hi ha una comissió 
d’adolescència al projecte comunitari de Peguera i puguin tenir en contar amb el 
servei de joventut quan facin activitats on pugui haver adolescents.  

Es recordarà a na Susana que faci aquesta acció.  

 

 



 

Comissió de bon ús de pantalles: 

1) A la reunió d’aquesta comissió es va presentar d’IBJOVE de na Cibercati (us deixo 
l’enllaç per si voleu tenir més informació: 
https://vidadigital.eu/category/campanyes/ ). Es va acordar que es podria 
plantejar per posar al CEIP i la Biblioteca ja que es considerava que a l’IES es 
considera que l’addicció és molt gran i es veu la campanya per infants més petits. A 
l’IES Calvià es planteja que des dels agents que tenen al IES de coeducació es pugui 
dur a terme una campanya i fins i tot l’alumnat pugui rebre una formació i que 
desprès ells i elles siguin qui facin una xerrada a les famílies. 

Des del CEIP Xaloc i Biblioteca confirmen que es pot començar a posar en marxa, a la 
següent reunió de la comissió s’establirà de quina manera dur-ho a terme.  

A la reunió de grup motor es planteja la possibilitat de que també s’utilitzi la campanya al 
centre de salut. Es xerrarà també amb la pediatra per veure si es possible.  

Està pendent veure les accions que s’han fet des de l’IES.  

2) Una altre iniciativa que sorgeix en aquesta reunió, es que des del CEIP Xaloc 
ofereixen fer ús d’una eina per a un bon ús de les tecnologies digitals que ofereix el 
PADIB que és diu EsTIC.  

Es comenta que na Gloria, tècnica d’addicions i na Marta educadora del Servei Comunitari 
de prevenció socioeducativa, van tenir una reunió amb la tècnica del PADIB i ens va 
explicar que els programes van destinats sobretot a l’alumnat però sempre hi ha una 
implicació de les famílies. A la reunió es va demanar si tenien un programa específic per 
famílies, però no tenen cap.  

Des del CEIP Xaloc s’informa que de cara al 2n o 3r trimestre es vol començar a 
implementar el programa i que s’haurà d’informar a les famílies del que s’està fent. Es 
planteja que quan es comenci a dur a terme es podria mirar de fer una reunió amb les 
famílies per donar aquesta informació.  

3) Una altre acció que es va plantejar a la reunió de comissió de bon ús de pantalles 
és la possibilitat de fer un contacontes familiar amb el conte “Desconectados” per 
part de la Biblioteca. Des de biblioteques no es veu la possibilitat de poder fer-ho 
per aforament, així que es va plantejar que es realitzi aquesta actuació des de 
l’escola, que biblioteca deixi el conte i que siguin els i les tutores de 3, 4 i 5 anys 
que facin la lectura del conte amb les famílies quan els vagin a cercar.  

En aquesta reunió de grup motor surt una altre iniciativa per fomentar la participació 
familiar i es que es pugui realitzar aquest contacontes quan faci millor temps (abril per 
exemple). Finalment s’acorda que l’activitat anirà dirigida als infants i les famílies de 
l’escoleta i també de 3,4,5 anys i 1r i 2n de primària del CEIP Xaloc  i que des dels 
diferents serveis es farà una feina de difusió de l’activitat. A la pròxima reunió de la 
comissió es plantejarà quin dia es pot realitzar l’activitat.  

 

 

 

https://vidadigital.eu/category/campanyes/


 

Desprès d’explicar els acords a la reunió de la comissió, es realitzen diferents aportacions 
per part dels membres del grup motor: 

- Es planteja el poder realitzar una feina de conscienciació a les famílies dels infants 
més petits. En aquest sentit n’Angeles (coordinadora de l’Escoleta) comenta que 
enviarà per correu a tot el grup motor, un document de la neuropediatra 
Montserrat Pons sobre l'ús òptim dels mitjans digitals en la primera infància. També 
es comenta la possibilitat d’utilitzar la campanya Zero pantalles de 0-3. Actualment 
no tenim el contacte de les persones responsables de la campanya. Na Gloria ens 
facilita els noms: Jeronia Galmès i Joana Piña.  

- Na Monica d’igualtat, ens comenta que s’ha realitzat un estudi de xarxes socials. 
Actualment s’ha finalitzat la primera part on hi ha dades sobre quines xarxes 
coneixen/utilitzen, el temps dedicat... Ara s’està avaluant com afecten les xarxes 
socials a les relacions interpersonals, l’ús i l’abús... Es va plantejar que a 
l’enquesta s’especifiqués el nucli de població perquè ens pugui servir a Peguera, ja 
que les dades són molt importants.  

- Des del Servei comunitari de prevenció socioeducativa es fa la proposta de que des 
de l’Ajuntament es faciliti a les famílies un punt d’informació o un servei a la 
ciutadania on es puguin fer preguntes, resoldre dubtes, oferir recursos... Es 
comenta que es podria dur a terme des del programa de prevenció per part de la 
tècnica d’addiccions.  

 

4. Presentació programa familiar 
Degut a que un dels reptes que va sorgir a Peguera era el de potenciar les activitats 
organitzades de caire familiar, es presenta el programa de participació familiar que té a 
disposició des del Servei comunitari de prevenció socioeducativa. Es un programa per 
fomentar la participació familiar i que les famílies facin activitats amb els seus fills i filles. 
 

 
 

 



 

 

 

 
 
Es planteja amb quines edats volem començar a implantar aquest programa i es conclou 
que s’ha de començar per infantil i primària, per la qual cosa s’acorda que na Marta tindrà 
un reunió amb en Vicenç per establir de quina manera es dur a terme la participació 
familiar.  
 
 

5. S’estableix un calendari de les pròximes reunions: 
- Reunió de tot el grup motor, presencial: 12 d’abril de 12-14h al Casal de 

Peguera.  

- Reunió de la comissió de bon ús de pantalles: 8 de febrer a les 12h al Casal 

de Peguera.  

- Reunió de la comissió d’adolescència: 17 de febrer a les 12h al Casal de 

Peguera.  

 

6. Acomiadament 
 

 

ACORDS DE LA REUNIÓ. 

• A les diferents comissions s’organitzaran i es programaran les diferents accions 
plantejades i al pròxim grup motor es comunicarà les accions dutes a terme per les 
diferents comissions.  

• Na Marta xerrarà amb ICE ja que hi ha un dels reptes que depèn majoritàriament 
d’ells, ja que és a nivell esportiu.  

• Na Marta organitzarà una reunió amb en Vicenç per planificar el programa de 
participació familiar.  

• La pròxima reunió de tot el grup motor serà dimarts dia 12 d’abril a les 12h, 
presencial, al Casal de Peguera.  

 

 

 


